
PROTOKÓŁ Nr XXII/09
z XXII posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 24 kwietnia 2009 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz.  900, 
zakończyła się o godz.1140

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia XXII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej  Przewodniczący Pan Stefan 
Troc.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 13 radnych.

W trakcie sesji liczba radnych uczestniczących w sesji zwiększyła się do 14.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad XXII sesji Rady Gminy.
Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła porządek XXII sesji Rady Gminy. 
Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia profilaktycznych programów zdrowotnych dla 

mieszkańców gminy Mielnik na lata 2009-2014.
9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego za 2008r.
10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami za lata 2007-2008.
11. Sprawozdanie  z  wykonania  uchwały  nr  IV/21/03  Rady  Gminy  Mielnik  z  dnia  20 

marca  2003r.  w  sprawie  określenia  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania 
nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3  
lata.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
13. Wolne wnioski.
14. Zakończenie obrad.
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Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XXI sesji Rady Gminy jest wyłożony na 
sali obrad i jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, zostanie 
on przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
● Ze wszystkimi  parafiami  z terenu naszej  gminy zostały podpisane umowy,  dotacje 

zostały  przekazane,  wszyscy  proboszczowie  przystąpili  do  realizacji  zadań 
zgłoszonych we wnioskach.

● Przeprowadzone  zostaną  ćwiczenia  strażackie  dotyczące  ochrony  dóbr  kultury, 
wytypowaliśmy cerkiew w Tokarach, gdzie będziemy się uczyć w jaki sposób działać 
w  razie  podpalenia.  Aby  utrudnić  sytuację,  to  w  trakcie  tych  działań  otrzymamy 
sygnał,  że zagrożony jest  również kościół w Tokarach.  Działania ratownicze będą 
prowadzić strażacy ochotnicy.

● Rozpoczęliśmy  przygotowania  do  obchodów  70  rocznicy  wybuchu  II  wojny 
światowej.  Odbyliśmy  spotkanie  z  przedstawicielem  6  Pułku  Ułanów,  ułani  chcą 
wędrować od 3 września do 6 października szlakiem, jaki przebyli w czasie II wojny 
światowej.  W Mielniku  spodziewamy się  ich  w dniach  21-23 września,  wejdą  od 
strony  Borysowszczyzny,  przez  Radziwiłłówkę,  do  Mielnika.  W  Mielniku  będą 
obozować 3 dni, potem przez Sutno przejdą do Niemirowa i tam wpław sforsują rzekę. 
Jeśli  będzie  zbyt  duża  woda,  przeprawią  się  promem.  Ułani  chcą  odtworzyć 
rzeczywisty szlak, jaki przebyła ich jednostka w 1939r. Jedyną zmianą będzie to, że 
nie wejdą na teren dzisiejszej Republiki Białorusi. Te trzy dni obozowania w Mielniku 
będzie kosztować 45 tys.złotych. Będzie 50 koni i jeźdźców, 20 osób z obsługi oraz 
kombatanci.  Kombatanci  będą  nocować  w  hotelu,  natomiast  wszyscy  pozostali  w 
obozowisku,  przy  koniach.  Przewidujemy  ze  środków  budżetu  przygotowanie 
obiadów dla 70 osób, posiłki przygotuje kuchnia szkolna.
Jest  to  przedsięwzięcie  nie  tylko  patriotyczne  ale  również  dydaktyczne.  Będzie  
możliwość każdego dnia pouczyć historii 6 klas (ok.180 osób). Rozstawione zostaną 3 
duże namioty, w 2 namiotach będą boksy dla koni, zaś w trzecim namiocie muzeum.
Będą  tam  nie  tylko  eksponaty  ale  również  filmy  dokumentalne,  zaś  kombatanci  
opowiedzą o tamtych czasach.
Pan Wójt zaapelował do rolników z terenu naszej gminy aby zapewnić owies dla koni 
(1,5 tony)  i siano. Namioty zostaną rozbite w Topolinie,  natomiast  pokaz musztry  
odbędzie sie na parkingu przy Topolinie.

● Od kwietnia br. Wójt Gorochowicz ma upoważnienie do wykonywania czynności z 
zakresu prawa pracy wobec Wójta Gminy.

● W lipcu  br.  w  ramach  kalendarza  imprez  kulturowych  na  “Szlaku  Jagiellońskim” 
będziemy  mieli  w  Mielniku  wielu  gości.  Przedstawicielem  naszej  gminy  w  tej 
organizacji  jest  Pan  Piort  Wysocki  –  Sekretarz  Gminy  i  Pan  Michał  Baranowski 
-Dyrektor GOKSiR.

● Rozpoczęły się prace przy drodze Maćkowicze-Siemiatycze,  droga ta po części już 
została zrobiona.

● 4  maja  br.  zostanie  ogłoszony  nabór  wniosków  na  oczyszczalnię,  nie  ma  jeszcze 



3

wzorów wniosków,  do  dzisiaj  mogą  więc  być  wykonywane  tylko  te  prace,  które 
możemy robić nie mając wzoru wniosku. Mamy pozwolenie na budowę, po złożeniu 
wniosku będziemy czekać na jego rozstrzygnięcie. Wiadomym jest, że do 1 sierpnia 
nie możemy rozpocząć żadnych prac w obszarze NATURA 2000 ze względu na okres 
lęgowy ptaków.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta o jego pracy w okresie między 
sesjami.

Do punktu 5.

Pan Przewodniczący poinformował o interpelacjach złożonych na poprzedniej  sesji  Rady 
Gminy.

Interpelacja Nr 43/09 Pana Lucjana Kożuchowskiego
Zwracam się z propozycją ustawienia na terenie naszej Gminy kilku zestawów pojemników 
na zbiór odpadów segregowanych. Pomijając fakt, że tego rodzaju zachowania narzuca nam 
dbałość  o  czystość  i  porządek  uważam,  że  takie  pojemniki  skutecznie  zachęciłyby 
mieszkańców  do  bardziej  racjonalnej  gospodarki  odpadami  a  widok  estetycznie 
wyglądających koszy na pewno nie przyniósłby ujmy dla wizerunku naszych miejscowości.

(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 44/09 Pana Adama Toboty
Szanowny Panie Wójcie!
1 maja minie pięć lat od wstąpienia Polski do Unii Europejskiej. W tym czasie bardzo wiele 
samorządów  pozyskiwało  środki  europejskie  dzięki  którym  zmieniało  się  oblicze  wsi, 
miasteczek i dużych miast. Dzięki pozyskanym środkom następował ich dynamiczny rozwój. 
Czy gmina Mielnik również korzystała, w ostatnich pięciu latach, ze środków unijnych?
Proszę podać:

1. Wykaz projektów jakie były składane przez Urząd Gminy w Mielniku w celu 
pozyskania funduszy unijnych w latach 2003 – 2008. 

2. Wysokość kwot dofinansowania na poszczególne projekty uzyskane z funduszy 
unijnych z szczególnym uwzględnieniem projektów mających na celu wsparcie 
bezrobotnych i ubogich mieszkańców Gminy Mielnik.

3. Z jakich funduszy strukturalnych korzystała Gmina Mielnik.
4. Jakie tzw. „projekty miękkie” były realizowane na terenie gminy z udziałem 

pozyskanych środków unijnych. Kto je przygotowywał i kto był koordynatorem?
5. Kto imiennie w latach 2003 – 2008 odpowiadał za pozyskiwanie środków unijnych, 

jakie odbył przeszkolenie w tym kierunku, ile opracował wniosków?
W związku z szerokim zakresem pytań proszę o podanie na tej sesji  informacji, jaką sumę 

pieniędzy pozyskał Urząd Gminy ze środków unijnych w latach 2003-2008. Na pozostałe 
pytania proszę o odpowiedź na piśmie.

(w zał. na str...........prot.)
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Interpelacja Nr 45/09 Pana Adama Toboty
Szanowny Panie Wójcie!
W związku z licznymi publikacjami prasowymi na temat OSP w Polsce oraz ich negatywnym 
wydźwiękiem, pragnąc bliżej zapoznać się z sytuacją OSP na terenie Gminy Mielnik proszę o 
informację:

1. Ilość zarejestrowanych jednostek OSP na terenie gminy?
2. Ilość strażaków w poszczególnych jednostkach?
3. Ilość akcji gaśniczych w 2008 roku, w których uczestniczyły poszczególne jednostki?
4. Imienny wykaz strażaków z ilością godzin udziału w akcjach gaśniczych w 2008 roku 

oraz wysokością wypłaconego ekwiwalentu za godziny udziału w akcjach gaśniczych?
5. Wykaz strażaków zatrudnionych jako kierowcy (w jakim wymiarze godzin).
6. Wykaz zakupionego sprzętu na poszczególne jednostki OSP wraz z ceną zakupu.

O informację proszę na piśmie.
(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 46/09 Pana Adama Toboty
Szanowny Panie Wójcie!
W związku z  tym,  że  byłem inicjatorem zakupu samochodu dla  pracowników Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku, mającego ułatwić im dotarcie i niesienie pomocy 
mieszkańcom gminy z wiosek oddalonych od Mielnika, pragnę dowiedzieć się jak jest on 
wykorzystywany w codziennej pracy GOPS. Proszę o informację:

1. Ile razy pracownicy GOPS w terminie od 01.10.2008 r. do 15.05.2009 r. korzystali z 
tego samochodu (marki Skoda)? Proszę podać daty oraz dołączyć karty samochodu. 

2. Jakie było wykorzystanie tego samochodu w okresie gdy nie był on użytkowany przez 
pracowników GOPS? Proszę o wykaz za miesiące styczeń, luty, marzec 2009r. 
O odpowiedź proszę na piśmie.

(w zał. na str...........prot.)

Zapytanie Pana Jana Zduniewicza
Pan  radny  przypomniał,  że  już  dwukrotnie  w  tej  kadencji  występował  z  prośbą  o  pilne 
naprawienie  ulicy  Bugowej  na  rogu  ze  Strażacką,  gdzie  jest  potężny  dół,  spowodowany 
obniżeniem przy kratce ściekowej. Wjechanie jednym kołem do tego dołu może spowodować 
poważną awarię samochodu.

Zapytanie Pana Kazimierza Toboty
1. Czy  prawdą  jest  że  na  naszym  składowisku  śmieci  przyjmowane  są  śmieci  z 

Siemiatycz.?  Jeżeli  jest  to prawdą, to w jakiej  formie są tam przyjmowane,  jak są 
rozliczane finansowo, jak to się odbywa i dlaczego?

2. Dlaczego na drodze żwirowej do Werhurny, na odcinku od hydroforni do żwirowni 
już tydzień czasu została nawieziona ziemia(żwir),  rozsypana na drodze, tak jak to 
wysypuje samochód i nie rozgarnięta. Leżą tam również głazy, niektóre nawet ciężko 
podnieść. Stwarza to niebezpieczeństwo dla ruchu pojazdów na tej drodze. 

Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
W związku z interpelacją Pana Kożuchowskiego Pani radna zapytała,  czy podjęte zostaną 
działania w sprawie kwestii ustawienia koszy na śmieci.
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Zapytanie Pana Jana Zduniewicza
1. W jaki sposób dokonano likwidacji wysypisk wiejskich,  jakie roboty wykonano, w 

jakim stanie są tereny po wysypiskach i co dalej będzie się robiło w tym zakresie?
2. Jak Pan Wójt rozumiał treść opinii Rady Gminy zapisanej w protokole z III sesji Rady 

obecnej kadencji - “Rada Gminy 13 głosami za, przy 2 głosach sprzeciwu, wyraziła  
opinię w sprawie zmiany lokalizacji oczyszczalni na miejsce po prawej stronie drogi 
Mielnik-Osłowo, przy granicy działki gminnej (w wąwozie), w konturze ewidencyjnym 
figurującym jako pastwisko”.
Pan Wójt na tej samej sesji poinformował, że wykona opinię Rady Gminy w sprawie 
zmiany miejsca lokalizacji oczyszczalni. 
Jak  Pan  Wójt  zrozumiał  ten  zapis,  szczególnie  kiedy  mówimy  o  budowie  przy  
granicy działki  gminnej,  w wąwozie,  w konturze ewidencyjnym figurującym jako  
pastwisko?

Zapytanie Pana Adama Toboty
1. Czy  prawdą  jest,  że  Pani  Elżbieta  Kasperuk  zostanie  zatrudniona  roku  szkolnym 

2009/2010 w Zespole Szkół w Mielniku jako nauczycielka nauczania początkowego a 
jej mąż jako kierowca straży pożarnej?

2. Czy to jest nieprawdą, że z zemsty Pan Wójt chce nie przedłużyć wynajmu mieszkania 
dla Pana doktora Kosteckiego?

3. Czy  to  prawda,  że  w  remontowanym  budynku  w  Tokarach  przewidziane  są  dwa 
mieszkania i że na jedno mieszkanie Pan Wójt szuka lekarza na Białorusi?

Rzetelna  odpowiedź  na  te  pytania  pozwoli  Panu  radnemu  Tobocie  na  zdementowanie 
krążących wśród mieszkańców plotek na powyższe tematy.

Do punktu 6.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  Rady  Gminy 
projekt  uchwały  w  sprawie  udzielania  absolutorium  Wójtowi  Gminy  uzyskał  pozytywną 
opinię (10 głosów za, 3 głosy wstrzymujące się).

Pan Wójt  Gminy krótko  omówił  realizację  budżetu  za  2008r.  i  poprosił  Radę  Gminy o 
udzielenie absolutorium za 2008r.

Pan Adam Tobota
Głosowanie  nad  absolutorium  jest  nie  tylko  wyrażeniem  akceptacji  na  temat  realizacji 
budżetu,  ponieważ to,  że  cyfry  się  w budżecie  zgadzają,  nie  znaczy,  że  miniony rok był 
pozytywny  w  działaniu.  Głosowanie  to  również  wyrażenie  stanowiska  na  temat  jakości 
realizowanych działań, sposobu zarządzania gminą, itp. 
Pan  radny  stwierdził,  że  kilka  wydarzeń  minionego  roku  powoduje,  że  będzie  głosował 
przeciw udzieleniu absolutorium Wójtowi Gminy.
Pan radny nie może zaakceptować tak długiego czasu remontu hotelu OSP. Każdy właściciel 
takiego obiektu gdyby musiał go zamknąć na prawie 2 lata (3-4 sezony) to prawdopodobnie 
zbankrutowałby i dawno by się pożegnał z taką inwestycją. Zdaniem Pana radnego remont ten 
jest wyrazem skrajnej niegospodarności.
Drugim powodem do głosowania przeciw jest to, w jakim stylu i jakiej jakości są inwestycje, 
które zostały wykonane w ostatnim czasie. Przykłady takich inwestycji to plaża w Mielniku 
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oraz stan dróg wykonywanych w gminie. Z plaży mało kto korzysta, natomiast drogi robione 
są z materiału, którego nikt nie zbadał i robione są źle, byle jak, a pieniądze na to wydajemy 
kolosalne.  Przykładem  tego  jest  droga  Werhurna,  o  której  mówił  Pan  radny  Kazimierz 
Tobota.
Pan Tobota zwrócił  się do radnych Pana Marka Patkowskiego i Pana Witolda Terebuna z 
zapytaniem dlaczego  będą  głosowali  za  udzieleniem absolutorium.  Wymienieni  radni  nie 
odpowiedzieli na zapytanie Pana Toboty.

Pan Jan Zduniewicz
Jako członek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pan radny głosował za pozytywną opinia w 
sprawie  udzielenia  absolutorium Wójtowi  Gminy.  Jednak  po  przemyśleniu  i  wysłuchaniu 
opinii innych radnych, w tym Pana Adama Toboty, Pan Zduniewicz zmienił zdanie. Wpłynął 
na to również brak starań Urzędu Gminy o wsparcie budżetu gminy środkami unijnymi, w 
sytuacji, gdzie w internecie można przeczytać, że inni o takie środki występują i otrzymują je.
Pan  radny  poprosił  Pan  Wójta  o  krótkie  wyjaśnienie  w  sprawie  zapytania  dotyczącego 
budowy  oczyszczalni  i  stwierdził,  że  ta  odpowiedź  ułatwiłaby  mu  podjęcie  decyzji  w 
głosowaniu nad absolutorium.

Pan Wójt odmówił  udzielenia  odpowiedzi,  stwierdził,  że  zrobi  to  w stosownym punkcie 
obrad sesji.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  Rady  Gminy  wydała 
pozytywną opinię w w sprawie wykonania sprawozdania z realizacji budżetu gminy za 2008r. 
i zawnioskowała o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.

(opinia Komisji w zał. na str.......prot.)

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła następujące uchwały Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Białymstoku:

1) w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy  Mielnik 
sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2008rok (w zał. na str............prot.)

2) w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjna Rady Gminy 
Mielnik  wniosku  o  udzielenie  Wójtowi  absolutorium  za  2008  rok  (w  zał.  na 
str............prot.)

Pan Adam Tobota
Stwierdził,  że ewidentnym brakiem szacunku dla radnych ze strony władzy samorządowej 
jest zmiana usytuowania oczyszczalni  ścieków, wbrew wyrażonej  przez Radę opinii  w tej 
sprawie oraz niepoinformowanie radnych o tej zmianie.
Drugą bulwersującą sprawą jest akceptacja a nawet błogosławieństwo władz gminnych na 
okradanie, przez rok czasu, mieszkańców gminy podczas wywożenia nieczystości płynnych. 
Wysoka  cena  za  wywóz  nieczystości  płynnych  ustalona  została  ze  względu  na  dowóz 
nieczystości do oczyszczalni (tak tłumaczono to radnym na sesji), tymczasem większość tych 
ścieków wylano na terenie gminy. Jeżeli nie oddawaliśmy tych ścieków do oczyszczalni i nie 
kosztował nas ich dowóz, to dlaczego nas okradano?
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Pan Przewodniczący Rady
Stwierdził,  że  dyskusja  w tym punkcie  wykraczała  niekiedy poza ramy tematu jakim jest 
udzielenie  absolutorium  Wójtowi  Gminy.  Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  otrzymało 
pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej i RIO. Jeśli chodzi o cenę wywozu nieczystości czy 
wywożenie ich w inne miejsce niż do oczyszczalni, to trzeba było to w odpowiednim czasie 
zgłosić do właściwych organów.
Pan Przewodniczący  zapewnił,  że  będzie  głosował  za  udzieleniem absolutorium Wójtowi 
Gminy.

Pan Adam Tobota
Poinformował,  że  o  sprawie  nieprawidłowości  przy  wywożeniu  nieczystości  płynnych 
kilkakrotnie, bez rezultatu, mówił na sesji i na na posiedzeniach Komisji w 2008r. Jeżeli Pan 
Przewodniczący zobowiązuje radnego do zgłoszenia tej sprawy do prokuratury, to Pan Tobota 
przyjmie na siebie ten obowiązek.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził,  że  nie  zgadza  się  ze  stanowiskiem Pana  Przewodniczącego,  że  sprawy które 
poruszano  w dyskusji  nie  dotyczą  budżetu.  Wszystko,  co  się  działo  w  gminie  w  trakcie 
2008r., dotyczyło złotówek które wydawaliśmy z budżetu.

Rada  Gminy  10  głosami  za,  przy  4  głosach  sprzeciwu,  podjęła  uchwałę  nr 
XXII/104/09 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

(w zał. na str............prot.)

Pan Wójt Gminy podziękował za udzielone mu absolutorium.

Do punktu 7.

Pan Jan Zduniewicz
Zwrócił  się  z  zapytaniem jaki  jest  udział  naszych  środków i  środków powiatu  w całości 
zadania odnowy nawierzchni bitumicznej na drodze powiatowej Maćkowicze-Niemirów.

Pan Wójt Gminy
Gminnych  środków  na  tę  drogę  jest  200  tys.złotych,  powiatowych  107  tys.złotych. 
Przekazujemy 14 tys.złotych na drogę Wysocka, jest to droga z Siemiatycz, przez Boratyniec 
Lacki  do  Grabarki.  Przez  naszą  gminę  przechodzi  niewielki  odcinek  tej  drogi  i  wszyscy 
wójtowie, jeżeli przez ich gminę przechodzi ta droga, wnoszą od siebie środki na jej budowę, 
stosownie  do  wielkości  budowanego  odcinka.  Dzięki  temu  powiat  będzie  mógł  uzyskać 
środki z zewnątrz na budowę. 
8 tys.złotych przeznaczamy na odcinek drogi z Mielnika do Radziwiłłówki – skrzyżowanie 
przy nowym obiekcie strażnicy SG. Jest to bardzo istotny odcinek, ponieważ w tym roku w 
sierpniu, zostanie oddany do użytku nowy budynek strażnicy.

Pan Kazimierz Tobota
Podziękował  Panu  Wójtowi  za  wyjaśnienie  tych  spraw,  ponieważ  takich  wyjaśnień 
brakowało w opisie projektu uchwały.
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Rada Gminy 12 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr 
XXII.105/09 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.

(w zał. na str............prot.)

(po przerwie)

Do punktu 8.

Pan Sekretarz przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia profilaktycznych 
programów zdrowotnych dla mieszkańców gminy Mielnik na lata 2009-2014.
Poinformował, że w brew temu, co podała telewizja TVN, to samorząd Mielnika a nie Bielska 
jako pierwszy w województwie podlaskim wdrożył program szczepienia przeciw wirusowi 
brodawczaka ludzkiego (HPV).

Pan Adam Tobota zaapelował do radnych o głosowanie za przyjęciem uchwały w sprawie 
profilaktycznych  programów zdrowotnych  dla  mieszkańców gminy Mielnik  na lata  2009-
2014.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych  podjęła  uchwałę  nr 
XXII/106/09 w  sprawie  przyjęcia  profilaktycznych  programów  zdrowotnych  dla 
mieszkańców gminy Mielnik na lata 2009-2014.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 9.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu 
Komunalnego za 2008r.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 10.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Planu 
Gospodarki Odpadami za lata 2007-2008.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 11.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie z wykonania uchwały nr IV/21/03 
Rady  Gminy  Mielnik  z  dnia  20  marca  2003r.  w  sprawie  określenia  zasad  nabywania, 
zbywania i obciążania  nieruchomości  gruntowych oraz ich wydzierżawiania  lub najmu na 
okres dłuższy niż 3 lata.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 12.

Odpowiedź na interpelację Pana Lucjana Kożuchowskiego
Pan Wójt poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. Treść tej odpowiedzi 
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zostanie również przesłana dla Pani radnej Boguszewskiej, ponieważ jej zapytanie łączy się z 
tą interpelacją.

Odpowiedź na interpelację Pana Adama Toboty
Pan  Wójt  poinformował,  że  odpowiedzi  na  złożone  interpelacje,  zgodnie  z  prośbą  Pana 
radnego, zostaną udzielone na piśmie.
Pan Wójt krótko ustosunkował się do treści złożonych interpelacji.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy

1. W dniu 2 stycznia  została  podpisana umowa z Przedsiębiorstwem Komunalnym w 
Siemiatyczach na przyjmowanie  śmieci  z Siemiatycz  na nasze wysypisko.  Jest  już 
wystawiano faktura na ponad 60 tys.złotych za wywóz tych śmieci za I kwartał br. Jest 
też podpisana druga umowa z Przedsiębiorstwem Komunalnym na wywóz naszych 
nieczystości do oczyszczalni ścieków w Siemiatyczach. Umowę podpisano w marcu 
br. i w ten sposób rozwiązaliśmy problem nieczystości płynnych w naszej gminie, o 
którym radni niejednokrotnie sygnalizowali Wójtowi czy to na sesji czy w rozmowie.
Termin  końcowy  tej  umowy  opiewa  na  czas  wybudowania  własnej  oczyszczalni, 
natomiast  umowy na dowóz śmieci z Siemiatycz - do czasu uzyskania stosownych 
zezwoleń.

2. Na zapytanie dotyczące drogi na Werhurnę odpowiedział Pan Tomasz Gorochowicz.
W sprawie tej drogi nastąpiło pewne nieporozumienie – Pan Gorochowicz przez kilka 
dni był nieobecny w pracy i w tym czasie nawieziono żwiru na te drogę, zaś równiarka 
przeszła do pracy w inne miejsce. Pan Gorochowicz zapewnił, że droga ta zostanie  
szybko wyrównana.

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Zduniewicza
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy

1. Stwierdził,  ze stanowisko Rady w sprawie lokalizacji  oczyszczalni  nie było opinią 
tylko  wnioskiem  Rady  do  Wójta.  Do  kompetencji  Wójta  należy  wyznaczenie 
lokalizacji inwestycji.   Na sesji w grudniu 2006r. Wójt przyjął stanowisko Rady w 
sprawie  zmiany  lokalizacji  oczyszczalni.  W trakcie  prac  projektowych  wyszło,  że 
obecne miejsce lokalizacji  jest najlepsze i zgodnie ze swoimi kompetencjami Wójt 
zgodził się na nie. Pan Wójt poinformował, że trzeciej zmiany lokalizacji oczyszczalni 
nie będzie.

2. W sprawie likwidacji wysypisk odpowiedzi udzielił Pan Tomasz Gorochowicz.
W 2008r. zlikwidowano 4 wysypiska śmieci – w Niemirowie, Sutnie, Wajkowie i  
Osłowie.  Prace  wykonane  zostały  zgodnie  z  zawartą  umową  (likwidacja  śmieci  
poprzez  ich  zasypanie,  uprzątnięcie  śmieci  wokół  wysypiska  oraz  zablokowanie  
wjazdu  na  wysypisko  w  celu  uniemożliwienia  dowożenia  tam  śmieci).  Firmy  
wywiązały się z tej umowy.

Pan Jan Zduniewicz
Poinformował,  że  umowa  z  wykonawcami  dotycząca  likwidacji  wysypisk  opiewała  na 
wykonanie  następujących  prac:  wykonanie  na  terenie  wysypiska  dołu,  do  którego  miały 
zostać zepchnięte śmieci, przykrycie ich 0,5 metrową warstwą ziemi,  zabezpieczone miały 
zostać  wjazdy,  poprzez  odpowiednie  ogrodzenia  czy  wykopy  oraz  ustawienie  tablic 
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informacyjnych, zakazujących wywozu śmieci. Od mieszkańców tych wsi Pan radny wie, że 
w  Osłowie  i  Wajkowie  wykonawca  zrobił  to  zgodnie  z  umową,  natomiast  w  Sutnie  i 
Niemirowie zostało to zrobione niezgodnie z umową (śmieci rozepchnięto na boki, warstwa 
ziemi je przykrywającej jest mniejsza niż 0,5 m, wystają z ziemi folie i inne śmieci).
Pan radny zwrócił się z wnioskiem do Wójta Gminy, aby wyciągnął konsekwencje wobec 
osoby, która przyjęła te roboty i spowodował, aby wykonawca to naprawił, lub też nastąpił 
zwrot środków do budżetu gminy z tytułu niewłaściwego wykonania tych prac.

Pan Tomasz Gorochowicz
Stwierdził, że nie zgadza się ze zdaniem Pana radnego w tej sprawie. Dwóch wykonawców 
zrobiło to w różny sposób, z przyzwoleniem Pana Gorochowicza.
Pan Gorochowicz przyjął argumentację jednego z nich, że nie jest w stanie schować tej ilości 
śmieci na tych wysypiskach, które likwiduje, w sposób określony w umowie. Warstwa ziemi 
była właściwa, jednak ze względu na zimę i opady deszczu i śniegu, ziemia osiadła i śmieci 
mogą wystawać z ziemi.

Odpowiedź na zapytanie Pana Adama Toboty
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy

1. Pan Wójt poinformował, że nie wie kto to jest Pani Elżbieta Kasperuk. Do Zespołu 
Szkół  zatrudnia  i  zwalnia  Pani  Dyrektor  Sawczuk  i  do  niej  należy  skierować  to 
pytanie.
Jeśli chodzi o zatrudnieni Kierowcy OSP, to obecnie mamy pełna obsadę i nie ma  
takiej potrzeby. Jeśli w przyszłości taka potrzeba wystąpi, to Wójt zatrudni kierowcę.

2. Doktor Kostecki jest pracownikiem SP ZOZ Siemiatycze, oddelegowanym do pracy w 
GOZ Mielnik. Jedyna osobą, która może się na ten temat wypowiadać, jest Pan Robert 
Maksymiuk – Dyrektor SP ZOOZ. 
Jeśli chodzi o mieszkanie w straży, to umowa na wynajem mieszkania jest podpisana z 
SP ZOZ Siemiatycze (nie z Panem doktorem Kosteckim) do końca czerwca 2009r.

3. Budynek w Tokarach jest szykowany na potrzeby rodziny zesłańców z Kazachstanu. 
Będą tam dwa niezależne mieszkania. Pan Wójt zapewnił, że nie podjął starań w celu 
sprowadzenia  do  Mielnika  lekarza  z  Białorusi.  Zatrudnianie  lekarzy  jest  w  gestii 
Dyrektora SP ZOZ.

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Zduniewicza
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy
W ramach prowadzonych prac do końca maja br. wszystkie naprawy ulic i dróg gminnych 
zostaną zakończone, w tym również zlikwidowane zostanie zapadlisko na ulicy Bugowej.

Do punktu 13.

Pan Kazimierz Tobota
Dobrze,  że  Wójt  Gminy  odpowiedział  na  zapytanie  dotyczące  przywożenia  śmieci  z 
Siemiatycz, zaś Pan Przewodniczący wykazał się arogancją wobec Pana radnego i chciał go 
ośmieszyć.
Pan radny poinformował, że już od 2-3 lat walczy o przeniesienie słupów na ulicy Sadowej. 
Na jednej z ostatnich sesji otrzymał od Wójta ironiczną odpowiedź, że ubiega się o usunięcie 
3  słupów,  zaś  interpelację  złożył  w  sprawie  usunięcia  jednego  słupa.  Jest  to  odpowiedź 
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niezgodna z prawdą, Pan radny ma tę interpelację i może ją okazać. 

Pan Przewodniczący zaprzeczył,  że miał jakiekolwiek złe intencje wobec Pana radnego i 
nigdy nie chciał ani jego ani kogokolwiek z radnych ośmieszyć.
Pan Przewodniczący zapewnił, że przestrzega tylko prawa i dba o sprawny przebieg sesji.

Pan Adam Tobota
Odniósł  się  do udzielonych  mu przez  Wójta  Gminy pisemnych  odpowiedzi  na zgłoszone 
interpelacje. Przytoczył cytaty z tych odpowiedzi: “pańskie histeryczne powoływanie się na 
kryzys  światowy”,  “nie  sądzę,  że  Pana zamiar oszczędzania polegać  ma na powrocie  do  
poruszania sie wyłącznie pieszo, a komunikowania się za pomocą tam-tamu”, “Urząd nie  
prowadzi dokumentacji  prowadzonych rozmów telefonicznych,  ponieważ wszystkie telefony  
służą do załatwiania spraw służbowych.”
Jeżeli ktoś, a tu jest władza samorządowa, odpowiada w ten sposób na merytorycznie zadane 
pytanie, to Pan radny twierdzi, że jest to odpowiedź kabareciarza. Ten sposób odpowiedzi 
władzy samorządowej nie przystoi, jest żałosny.
Pan Tobota  jako radny ma  prawo nie  wiedzieć  i  pytać,  zabiegać  o dobro gminy,  w tym 
również Wójta, żeby nie było pomówień w jego sprawie, bo jest mu wstyd, kiedy słyszy takie 
rzeczy.
Pan radny poprosił, aby w stosunku do interpelacji zgłoszonych na dzisiejszej sesji udzielić 
merytorycznych i rzetelnych odpowiedzi.
Stwierdził również, że odpowiadając na pytania na sesji można robić szoł, opowiadać bajki 
lub odpowiedzieć tak lub nie. Pan radny oczekiwałby takich odpowiedzi od Pana Wójta.
Pan radny przytoczył wypowiedź Pana Gorochowicza dla “Głosu Siemiatycz - “tak, obecna 
lokalizacja została zaakceptowana przez radnych i mieszkańców”. 
Poprosił Pana Gorochowicza o wyjaśnienie tych słów, ponieważ sam jako radny nic o tym nie 
wiedział, że lokalizacja została przesunięta do drogi. Stwierdził, że Pan Gorochowicz kłamie 
w tej sprawie.

Pan Tomasz Gorochowicz
Stwierdził, że publicznie został posądzony o kłamstwo, którego się nie dopuścił. Rozmawiał 
telefonicznie z redaktorem “Głosu Siemiatycz” i pytanie brzmiało: czy lokalizacja dotyczy tej 
nowej działki, o którą radnym chodziło. Pan Gorochowicz, zgodnie z prawdą, odpowiedział 
twierdząco i nie odpowiada za dodanie przez redakcję do tej wypowiedzi innych słów.

Pan Wójt Gminy wniósł o zakończenie obrad sesji. 
Zaapelował  do  radnych  aby w sprawach dotyczących  gminy pytali  go  w okresie  między 
sesjami, telefonicznie, niekoniecznie ze wszystkim trzeba czekać do sesji.

Pan  Przewodniczący poinformował  Pana  Wójta,  że  sesja  nie  może  zostać  zakończona, 
ponieważ nie wyczerpano jeszcze porządku obrad. Zachęcił  radnych i gości do zabierania 
głosu w punkcie wolne wnioski.

Pan Jan Zduniewicz
Poinformował zebranych o możliwości zakupu sadzonek modrzewia i brzozy w Nurcu Stacji 
(odbiór w szkółce w Adamowie). Zwrócił się do sołtysów o rozpropagowanie tej informacji 
wśród mieszkańców gminy.
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Nawiązując do sprawy lokalizacji oczyszczalni stwierdził,  że tak jak Pan radny Kazimierz 
Tobota również zwrócił  się do Wójta Gorochowicza z zapytaniem o te sprawę i  otrzymał 
odpowiedź, że nie zmieniamy lokalizacji oczyszczalni ustalonej wspólnie z radnymi. Że jest 
inaczej  Pan  radny dowiedział  się  będąc  w Starostwie  Powiatowym i  oglądając  wyrys  do 
pozwolenia na budowę. Stwierdził, że Pan Gorochowicz go okłamał.

Pan Tomasz Gorochowicz
Stwierdził,  że nikogo nie okłamał w sprawie lokalizacji oczyszczalni.  Przedstawił przebieg 
swojej rozmowy z Panem Kazimierzem Tobotą i Panem Janem Zduniewiczem. Obu radnym 
odpowiedział na ich pytania zgodnie z prawdą. Pytania dotyczyły zmiany miejsca lokalizacji 
oczyszczalni i Pan Gorochowicz odpowiedział, że zmiany nie ma i oczyszczalnia powstanie 
zgodnie z otrzymaną decyzją lokalizacyjną i pozwoleniem na budowę.
Uważa, że nikogo nie wprowadził w błąd.

Pan  Adam  Tobota zwrócił  sie  z  wnioskiem  do  Pana  Przewodniczącego  o  zamknięcie 
dyskusji nad sprawą lokalizacji oczyszczalni.
Poinformował  zebranych,  że  na  stronie  głównej  OSP  jest  informacja  na  temat  letniego 
wypoczynku  dzieci  rolników,  dofinansowanego  przez  KRUS.  Kwota  dofinansowania  jest 
duża, wynosi 700 złotych.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys wsi Mętna
Poruszył sprawę podrzucanych do wsi psów, które potem włóczą się i są agresywne wobec 
ludzi, a zwłaszcza dzieci.
Druga  sprawa to  brak  tablic  zakazujących  wysypywania  śmieci  poza  składowiskiem oraz 
potrzeba wyrównania dwóch dróg.

Pan Gorochowicz poprosił Pana sołtysa o spotkanie po sesji i uszczegółowienie tych spraw.

Pan Kazimierz Zalewski
W Tokarach jest zasypany wjazd na wysypisku śmieci, na środku jest jeszcze dużo miejsca na 
składowanie  śmieci.  Trzeba  odblokować  ten  wjazd,  bo  ludzie  wysypują  śmieci  wokół 
wysypiska.

Pan Gorochowicz zapewnił, że wjazd zostanie odblokowany i śmieci zostaną uprzątnięte.

Pan Adam Tobota
W umowie  z  wykonawcami,  którzy likwidowali  wysypiska  śmieci,  jest  zapis  mówiący o 
uprzątnięciu śmieci wokół tych składowisk, co nie zostało zrealizowane. Jest tam określona 
wielkość obszaru wokół wysypiska, na jakim wykonawca miał uprzątnąć śmieci. Na żadnym 
z likwidowanych składowisk nie zostało to zrealizowane.
Pan Adam Tobota poinformował,  że od dzisiejszego dnia zrzeka się diety radnego Gminy 
Mielnik. Robi to w geście protestu przeciwko złemu zarządzaniu gminą. Pan radny stwierdził, 
że nie chce aby potem ktoś mu wypominał, że przyklaskuje dla złotówki.

(rezygnacja w zał. na str........prot.)
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Do punktu 14.

Wobec wyczerpania porządku obrad XXII sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokół sporządziła:
Elżbieta Szymańska

                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                          Stefan Troc
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